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e visdagen bleken 
een groot succes; 
de vissers en de 

vrijwilligers van de federatie 
waren allemaal even enthou-
siast. Als een activiteit zó goed 

VISSEN IN NATUURVRIENDELIJKE OEVERS

Hoogheemraadschap HollandsNoorderkwartier heeft in 
2006 in de Nieuwe Vaart nabij gemaal Schagerkogge 
in Kolhorn een natuurvriendelijke oever aangelegd. Op 
verzoek van HSV Vischlust uit Barsingerhorn zijn er bij 
de nieuw gegraven vaart drie vissteigers aangelegd.
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ij de aanleg van 
de natuurvriende-
lijke oever zijn er 

nylonnetten geplaatst om de 
nieuwe beplanting zoveel mo-
gelijk vast te houden. Echter 
werd hiermee niet alleen de 
beplanting vastgehouden, 
maar ook de vis. Na melding 
van HSV Vischlust over deze 
ongewenste situatie zijn de 
netten met spoed verwijderd. 
Hopelijk worden dergelijke ny-
lonnetten in de toekomst niet 
meer gebruikt 
bij de aanleg 
van natuurvrien-
delijke oevers. 
Met de aanleg 
van de drie 
vissteigers is 
men tegemoet 
gekomen aan 
de wensen van 
HSV Vischlust. 
Hiermee is 
duidelijk ge-

VISSEN MET DE BEWONERS VAN JAN BONGA
In 2010 werd de hengelsportfederatie benaderd met 
de vraag of we gedurende vijf dagen met de bewoners 
van een verpleeghuis wilden gaan vissen. Dit was 
nieuw voor ons, maar we waren direct erg enthousiast 
zodat we de handschoen hebben opgepakt. Het 
enthousiasme vond weerklank onder de bewoners en 
begeleiders, zo blijkt uit het relaas van Helna Bicker 
van verpleeghuis Jan Bonga in Amsterdam.
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wordt ontvangen, willen wij dit 
natuurlijk voortzetten. Inmid-
dels is ook uit de intakes met 
betrekking tot de dagbesteding 
van bewoners gebleken dat – 
zowel mannelijke als vrouwe-

lijke – bewoners 
nog steeds willen 

vissen. Vanaf januari 2011 is er 
veel gesproken, onderhandeld 
en zijn er subsidies aange-
vraagd. Helaas mochten wij op 
de verschillende subsidieaan-
vragen geen positieve reacties 
ontvangen. 

MOOI AANBOD
Maar ja, hoe kom je dan aan 
vishengels, materialen enzo-
voorts? Dit heeft Sportvisserij 
MidWest Nederland opgelost. 
De activiteitenbegeleiders 
kregen in mei een cursusdag 
aangeboden door Sportvisserij 
MidWest Nederland. Hoe tuig 
je een hengel op, hoe ga je 
om met lokvoer en wat doe je 
met maden? Maar zeker ook 
belangrijk: hoe haal je een vis 
van de haak als je beet hebt en 
hoe zet je de vis weer terug zo-
dat je deze later nog eens kunt 
vangen? De bewoners kregen 
op de eerste visdag door Tom 
Voorhamm van Sportvisserij 
MidWest Nederland hengels 
aangeboden. Bij de hengels 
horen natuurlijk viskoffers met 
benodigdheden als dobbers 
en lijnen. En last but not least: 

de gratis visvergunning van 
de Amsterdamse Hengelsport 
Vereniging.

GROOT ENTHOUSIASME
Elke maandag is het een genot 
om aan de waterkant te ko-
men. Vooral als er iemand beet 
heeft, komen de verhalen los. 
De vissen die de bewoners in 
het verleden hebben gevangen, 
worden iedere keer weer wat 
groter. Laatst liet een bewoner 
zijn hengel in het water vallen 
en voordat wij het door hadden 
ging hij bijna zelf te water 
om de hengel te redden. Je 
begrijpt dat wij in de toekomst 
menig uurtje aan de waterkant 
te vinden zijn en ook in het 
nieuwe seizoen 2012 willen 
we weer gaan vissen. Graag 
wil ik de mensen van Sportvis-
serij MidWest Nederland en de 
Amsterdamse Hengelsportver-
eniging bedanken die dit alles 
voor onze bewoners mogelijk 
gemaakt hebben. Zonder hun 
hulp en enthousiasme was het 
ons niet gelukt om het vissen 
met onze bewoners tot een 
succes te maken. 

Ook onder de 
bewoners van 
Jan Bonga is 
visserslatijn 

geen onbekend 
begrip meer: 
iedere sessie 

worden de vis-
sen spectaculair 

groter!
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Het resultaat van de natuurvriendelijke oever na een paar jaar.

maakt dat natuurvriendelijke 
oevers en sportvisserij goed 
samen gaan. Inmiddels heeft 
de natuurvriendelijke oever 
zich prima ontwikkeld en zal 
ook de vis hiervan profiteren: 
de oevers fungeren als paai- en 
opgroeigebied voor vis. De 
aanleg van natuurvriendelijke 
oevers is onderdeel van het 
Kaderrichtlijn Water maatrege-
lenpakket van het Hoogheem-
raadschap om de waterkwali-
teit te verbeteren. 

De Nieuwe Vaart bij 
het gemaal Schager-
kogge in mei 2006

e afspraak met Jos 
vindt plaats langs de 
waterkant. Onder-

weg naar zijn stek begrijp ik 
direct waarom hij helemaal 
weg is van de Flevopolders. 
Als ik langs de Lage Vaart rijd, 
zie ik al meteen een buizerd 
– ook wel de huismus van de 
polder genoemd – vlak langs 
de auto vliegen en een grote 
groep ganzen overtrekken. 
Vissen in de Flevopolders 
is duidelijk meer dan alleen 

DE MODERNE KARPERVISSER

Jos Holla is een rasechte karpervisser met Amster-
damse inslag en actief lid bij hengelsportvereniging 
Ons Genoegen Almere. Binnen de vereniging maakt hij 
zich sterk voor het vissen op karper. Met ruim vier jaar 
vrijwilligerservaring heeft hij al veel bereikt voor de 
karpervisser in Flevoland.
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vissen, namelijk een natuur-
beleving.

VERTROUWEN WINNEN
Eenmaal aangekomen bij 
Jos en zijn vismaat schuif ik 
aan op een tonnetje boilies 
dat dient als stoeltje. Onder 
het genot van een bak kof-
fie hebben we het over zijn 
begintijd als vrijwilliger bij de 
vereniging. In 2006 vond Jos 
het tijd dat de karpervisser bij 
hengelsportvereniging Ons 

Genoegen Almere ook werd 
vertegenwoordigd. Met een 
bestuur dat voornamelijk de 
witvisser vertegenwoordigde, 
wist Jos dat hij hun vertrou-
wen moest winnen voordat hij 
grote projecten zoals het uit-
zetten van spiegelkarpers kon 
starten. Daarom is hij onder 
het motto ‘niet praten, maar 
resultaten’ rustig begonnen 
met het organiseren van kar-
perwedstrijden. Die wedstrij-
den waren een groot succes en 
zo won hij het vertrouwen van 
het bestuur. Inmiddels is Jos 
zelfs zover dat er binnen de 
vereniging een karpercommis-
sie is opgericht. Deze organi-
seert diverse activiteiten zoals 
schoonmaakacties en een 
spiegelkarperproject.

NACHTVISZONES
Projecten waar Jos het meest 
trots op is, zijn de nachtvis-
zones en de derde hengeltoe-
stemming die hij samen met 
de hengelsportfederatie voor 
elkaar heeft gekregen. “Het 
heeft heel wat tijd en moeite 

NACHT- OF DERDE 
HENGELTOESTEMMING
Geïnteresseerd in een nacht- en/
of derde hengeltoestemming 
voor de Flevopolder?
Ga naar www.sportvisserijmid-
westnederland.nl of mail naar 
info@sportvisserijmidwestne-
derland.nl De wateren van polder 
het Grootslag en vier Noorder-
koggen zitten ook in de derde 
hengeltoestemming.
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gekost om dit voor elkaar te 
boksen, maar er zijn inmid-
dels twaalf nachtviszones waar 
je het hele jaar met een tentje 
mag nachtvissen. Daarnaast 
kunnen we in alle wateren van 
de Flevopolder nu met drie 
hengels vissen. En natuurlijk 
blijven we zoeken naar uitbrei-
ding.” Jos begrijpt dat de ver-
eniging nu ook zorg moet dra-
gen voor de mogelijkheden die 
er zijn gerealiseerd. Daarom is 
Jos ook verenigingscontroleur. 
Hij ziet zichzelf echter meer 
als gastheer dan als controleur. 
“Zorgen dat iedereen de juiste 
papieren heeft en de vissers er 
op attenderen dat ze de boel 
netjes achterlaten, reken ik tot 
mijn voornaamste taak.”

MODERN STATISCH
Naast zijn vrijwilligers werk-
zaamheden, maakt Jos ook 
tijd vrij om zelf te gaan vissen. 
Dat doet hij als moderne 
karpervisser. Die heeft het niet 
meer over inwerpen, maar 
over de hengels uitvaren. Trots 
laat hij zijn voerboot zien en 
geeft hij een demonstratie hoe 
dat uitvaren werkt. “Zodra je 
eenmaal een voerboot hebt, 
wil je niet meer anders.” Als 
fervent karpervisser maakt hij 
zelf ook volop gebruik van de 
extra mogelijkheden die de 
karpercommissie heeft weten 
te realiseren. “Uiteraard vis ik 
ook met drie hengels nu die 
mogelijkheid bestaat. Dat is 
inmiddels standaard in mijn 
visserij, net zoals ik graag ’s 
nachts vis. Dat is een verrij-
king van mijn visserij. Dat doe 
ik natuurlijk wel netjes met 
een derde hengel en nachtvis-
toestemming”, aldus Jos. 

Jos Holla heeft als actief lid van de karpercom-
missie van Ons Genoegen Almere de derde 

hengeltoestemming op de kaart gezet.

NASCHRIFT
Kort na dit interview bereikte ons het bericht dat Marc Heerema, medeop-
richter van de karpercommissie, op zondag 28 augustus is overleden. We 
wensen familie en vrienden veel sterkte bij het verwerken van dit verlies.


